From Santiago’s airport to Valparaíso
Valparaíso is about 120 km away from Santiago. Depending on traffic conditions, going from Santiago’s airport to Valparaíso takes 1 hour and fifteen minutes by taxi and about 2 hours by bus. 

By taxi
Different taxi companies run from the airport directly to Valparaíso (cost is around 70,000 $CLP). (route)

By bus
It is necessary to go first from the airport to Pajaritos metro/bus station (route), and then from Pajaritos to Valparaíso (route).
At the airport, buses headed to Pajaritos run from gate 5 every ten minutes or so. Various companies offer this service, and prices are similar (about 1,800 $CLP one-way ticket). You can pay the ticket directly in the bus and it will take you about 20 minutes to get to Pajaritos.
Pajaritos bus station is rather small and tickets to Valparaíso can be purchased at the offices of the various companies offering the service. Prices vary according to time and demand, ranging from 3,000 to 7,500 $CLP. Buses run regularly every 15 to 20 minutes and take about one and a half hours to get to Valparaíso. Consider that buses from Pajaritos to Valparíso run from 6:00 to 22:50. Outside this time window you should consider taking a taxi at the airport and go directly to Valparaíso.
PUCV Main Bulding, where TM6 will be hosted, is few blocks away from Valaparaíso bus station. (Casa Central de la PUCV)


(Version française )
De l'aéroport de Santiago à Valparaíso
Valparaíso se trouve à environ 120 km de Santiago. Selon le trafic, le trajet de l'aéroport de Santiago à Valparaiso dure 1 heure et 15 minutes en taxi et environ 2 heures en bus. 

En taxi
Il y a différentes compagnies pour prendre un taxi de l'aéroport directement à Valparaiso (le coût peut être d'environ 70.000 $CLP). (route)


En bus
Il est nécessaire d'effectuer deux trajets, le premier de l'aéroport à la station de métro/bus Pajaritos (route), et le second de Pajaritos à Valparaíso (route).
A l'aéroport, les bus pour Pajaritos partent de la porte 5 chaque dix minutes. Plusieurs compagnies offrent ce service et leurs prix sont similaires (1800 $CLP pour le ticket). Les tickets sont payés directement dans le bus et le trajet dure environ 20 minutes jusqu'à Pajaritos. 
Le terminal de Pajaritos est petit et les billets pour Valparaiso peuvent être achetés aux guichets des différentes compagnies qui offrent ce service. Les prix varient selon l'horaire et la demande entre 3 000 $ et 7 500 $ CLP. Les bus pour Valparaiso partent régulièrement avec une fréquence comprise entre 15 et 20 minutes et le trajet dure environ une heure et trente minutes. Les bus partent de Pajaritos seulement entre 6:00 et 22:50 heures. En dehors de ces heures, vous devriez envisager de prendre un taxi de l'aéroport directement à Valparaiso.

La Maison Centrale de la PUCV, siège de l'ETM6, se trouve à quelques rues de la gare routière de Valparaiso. (Casa Central de la PUCV)
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